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postabontás 

Az Eötvös 
gimnázium válasza 

A Délmagyarország május 
31-ei számában Péter M. 
László tanár, közoktatási sza-
kértő tollából jelent meg olva-
sói levél, melyben a középis-
kolai felvételi rendszer hibái-
nak okait kutatva megdöb-
bentő kijelentéseket tesz az 
Eötvös József Gimnáziumról. 

Gimnáziumunk nevelőtes-
tülete és dolgozói határozottan 
visszautasítják a levél állítása-
it és elhatárolódnak a levél 
hangnemétől is. 

A cikk kapcsán azonban 
Péter M. László több olyan 
észrevételt tesz. amely nem 
fedi a valóságot és független 
közoktatási szakértői volta is 
megkérdőjelezhető, hiszen a 
levélben említett tanárnő a fe-
lesége. Péter M. László sza-
kértőként soha nem járt az 
Eötvös József Gimnáziumban, 
így az az állítása sem lehet 
igaz, hogy néhány éve figye-
lemmel kíséri az iskola mun-
ká já t . Az itt fo lyó munkát 
csak annyi ra i smerhe t i , 
amennyire egy másik iskola 
tanára bepil lanthat a város 
bármelyik középiskolájának 
életébe. 

Nem igaz az az á l l í tása 
sem, hagy „az Eötvös József 
Gimnázium nem népszerű a 
tovább tanulni szándékozó 
nyolcadikosok között." A Dél-
magyarország 2001. április 
27-ei számában is közölt ada-
tok szerint iskolánkba jóval 
többen jelentkeztek, mint a 
város régi, jó nevű gimnáziu-
maiba. A pótfelvételi kereté-
ben is számos jó általános is-
kolai eredménnyel rendelkező 
nyolcadik osztályos kereste 
meg iskolánkat, akik vagy a 
felvételi rendszer hibái miatt 
nem kerültek be egyik közép-
fokú oktatási in tézménybe 
sem. vagy felvették őket, de 
nem kívántak abba a középis-
kolába járni. 

Való igaz, új vezetése van 

az iskolának, de nem csak ez 
az egyetlen új elem van az is-
kola életében, melyekről ter-
mészetesen Péter M. László 
nem értesülhetett. 

A gimnázium népszerűsége 
(bár ú j épüle tbe köl tözöt t , 
összevonták egy másik iskola 
gimnáziumi tagozatával) ne-
hézségeink ellenére semmit 
sem csappant. Nem egy, ha-
nem több tanulónk vett részt 
országos versenyeken, ahol 
egyre szebb eredményeket ér-
nek el, egyre többen nyernek 
felvételt felsőfokú oktatási in-
tézményekbe. 

Ha Péter M. László való-
ban a gimnázium jövőjéért , 
hírnevéért aggódna, nem írta 
volna meg ezt a gimnázium 
hírét éppenhogy nem javító 
cikkét. 

A „rossz nyelvek" vélemé-
nyét nem kívánjuk figyelembe 
venni iskolánk életének alakí-
tásában. A cikkben szereplő új 
igazgató másfél évig közmeg-
elégedésre vezette az iskolát, 
végül azért távozott idő előtt, 
mert eredeti elképzeléseit az 
összevonás után nem tudta 
olyan ütemben megvalósítani, 
ahogyan azt szerette volna. A 
tantestülettel és a diákokkal 
azóta is jó kapcsolatban van. 

Sajnálatosnak tartjuk, hogy 
éppen az igazgatóválasztás 
előtt jelent meg ilyen, az isko-
la életét , hírét be fo lyáso ló 
cikk, hiszen a város közgyűlé-
se még nem döntött az új ve-
zető személyéről. 

A gimnáziumnak nyugodt 
körülményekre lenne szüksé-
ge ahhoz, hogy az itt megkez-
dett sikeres munkát a nehézsé-
gek ellenére is folytatni tudja. 
A személyes sértődöttségből 
fakadó indulatos levelek nem 
segítik, sőt hátráltatják a mun-
kánkat. 

Ax Eötvös József 
Gimnázium neveld 

testülete 

A diákok hangja 
A Délmagyarország teg-

napi számában megjelent Pé-
ter M. Lász ló , Az Eö tvös 
gimnázium rangja című cik-
kére szere tnénk reagálni a 
11/A osz t á ly n e v é b e n . , 
ugyanis nem érezzük minden 
tekintetben megalapozottnak 
a cikk írójának véleményét. 

Péter M. László tanár, kö-
zoktatási szakértő keresi és 
ke res t e t i az o k o k a t , hogy 
„miért nincs jó híre az iskolá-
nak és miér t vannak nép-
s z e r ű t l e n s é g i és név-
szerűtlenségi" nehézségeink. 
Pedig csak egyetlen valódi 
ok van: az iskola-összevonás, 
ami a vezetőség és a diákság 
akarata el lenére, az önkor-
mányzat döntésére született. 
Az összevonásból egyik is-
k o l á n a k sem s z á r m a z o t t 
előnye, hiszen nem két azo-
nos erősségű iskolát egyesí-
tettek, ezért törvényszerű volt 
az iskola addig elért színvon-
alának csökkenése. De ebben 
a helyzetben is azért küzd az 
ideiglenes vezetés, hogy a ki-
harcolt hírnevünket megtart-
suk és növeljük. Szeretnénk 

m e g v é d e n i i s k o l á n k vo l t 
igazgatóját is. Ő igen is „tu-
dott" a tantestülettel és a di-
áksággal együttműködni. A 
„rossz nyelvek" pedig való-
ban rossz nyelvek lehetnek, 
h i s z e n nem e l m e n e k ü l t 
tő lünk, hanem nem akar ta 
vállalni az összevont iskola 
vezetését , hiszen ő még az 
eredet i Eötvös g imnáz ium 
igazgatói pályázatára jelent-
kezett. A velünk töltött idő 
a la t t b e b i z o n y í t o t t a s zá -
m u n k r a d i á k s z e r e t e t é t , és 
szakmai tudását. 

Véleményünket összegez-
ve, lehet, hogy a hiba nem a 
számítógépben van, de nem 
is az ideiglenes vezetőség-
ben... A „rossz nyelvek" el-
kerülése végett, szeretnénk 
k i je len ten i , hogy az e lőző 
sorok mögött saját gondola-
taink állnak. Sem az iskola 
vezetőségéből, sem a tantes-
tületből senki nem ösztön-
zött bennünket véleményünk 
megírására. 

Hegedűs Bite Erika, 
Terhes Beáta 

és V a r g a Tamás 

Balett a Tháliában 
Munkatársunktól 

Juronics Tamás Carmina Burana című táncművét, amelynek 
április 19-én a Szegedi Nemzeti Színházban volt az ősbemu-
tatója, ma pénteken, valamint június 2-án, szombaton este Bu-
dapesten, a Thália Színházban láthatja a közönség a Szegedi 
Kortárs Balett előadásában. 

Évadzáró társulati ülés a nagyszínházban 

A vezetők elégedettek 

Idén Vajda Júlia operaénekes kapta a Vaszy Viktor-díjat. Háttérben Korognai Károly igazgató (balról) 
és Bartha László polgármester. (Fotó: Gyenes Kálmán) 

Szombaton este tartják 
az utolsó előadást a Sze-
gedi Nemzeti Színházban, 
de már tegnap délelőttre 
összehívták az évadzáró 
társulati ülést, amelyen a 
teátrum és a város vezetői 
értékelték az intézmény 
és a művészek munkáját. 

A város segítségével stabi-
lizálódott az intézmény gaz-
dálkodása, kiegyensúlyozott, 
sikeres, jól szervezett évadot 
zár a Szegedi Nemzeti Szín-
ház, amelynek magas színvo-
nalú előadásai elnyerték a kö-
zönség tetszését - hangsúlyoz-
ta köszöntőjében Ványai Éva. 
Az alpolgármester arra is em-

lékeztetett, hogy a teátrum ve-
zetése az utóbbi időben fontos 
fejlesztéseket hajtott végre: 
modern jegyiroda létesült a 
Kelemen utcában, korszerűsí-
tették a gazdasági hivatalt, fo-
lyik a dorozsmai műhely és 
raktárbázis áttelepítése. Az al-
polgármester elégedetten je-
gyezte meg, hogy a kulturális 
kormányzat az idén is kiemel-
ten támogatja a Szegedi Sza-
badtéri Játékok megrendezé-
sét: a Dóm téri fesztivál kap-
ja a szabadtéri színházakra for-
dított keret 23 százalékát. Az 
évad tanulságai között emlí-
tette, hogy az önállósult Sze-
gedi Kortárs Balett élvezi az 
autonómia előnyeit, ugyanak-

kor a város és a színház veze-
tése a működési feltételek biz-
tosításával bizonyította pozitív 
hozzáállását az együttes mun-
kájához. 

Korognai Károly főigazga-
tó-főrendező megköszönte a 
város vezetőinek, hogy az or-
szágban egyedülálló módon tá-
mogatták a színházat, és ezzel 
lehetővé tették a pénzügyi kon-
szolidációt. Ennek köszön-
hetően megnyugtató és rendkí-
vül sikeres évadot zárhatott a 
társulat. A Szentivánéji álom és 
a Falstaff jól mutatta a zenés 
társulat munkájának magas 
színvonalát, az Indul a bakter-
ház és a Portugál rendkívüli 
közönségsikere és országos 

visszhangja a prózai tagozat 
erejét jelzi. A teátrum többi 
produkciója is hasonlóan ma-
gas szakmai nívót képviselt, 
így az ország egyik legszínvo-
nalasabb társulatának nevez-
hetjük magunkat - hangsúlyoz-
ta a direktor. 

A bérletek eladásából 19,4 
millió forint, a jegyekből 28,3 
millió volt az idei bevétel. Ez 
ugyan elmarad a tavalyitól, de 
ebben az évadban jóval keve-
sebb, 315 előadást tartottak. 
Az operatagozat előadásai 65, 
a nagyszínházi prózai produk-
ciók 82, a Kamara-Tantuszban 
színre vitt darabok 89 százalé-
kos nézettséggel mentek. Ko-
rognai Károly arról is beszá-

molt, hogy a színház sikerrel 
pályázott: 1,8 millió forintot 
kapott az Indul a bakterház a 
Nemzeti Kulturális Alaptól, 2 
milliót a Kamara-Tantusz mar-
ketingre, 31 milliót a 70. szü-
letésnapját ünneplő szabadtéri 
a Nemzeti Kulturális Örökség 
Minisztériumától, valamint a 
Nemzeti Kulturális Alap 3 mil-
lió forintot adott a júliusi Dóm 
téri kettős Bartók-bemutatóra. 

Átadták az idei közönségdí-
jakat is. A Szegedi Tudomá-
nyegyetem hallgatói és oktatói 
az Indul a bakterházban nyúj-
tott alakításáért Kocsis Györ-
gyöt jutalmazták. A Szegedi 
Operabarátok Egyesülete Gre-
gor Józsefnek és Keszei Bori-
nak adományozta az évad éne-
kese, illetve énekesnője díjat. 
A Tisza Volán Rt. közönségdí-
ját Szabó Gabi kapta. Bartha 
László és Ványai Éva• adta át 
Vajda Júliának a Vaszy Vik-
tor-díjat, Molnár Zsuzsának az 
Imre Zoltán-díjat, Kocsis 
Györgynek a Makó Lajos-díjat, 
Piskolti Lászlónak az énekka-
ri nívódíjat. A színház dolgo-
zóinak szavazatai alapján Bod-
nár György fodrász kapta a 
Varga Mátyás-díjat. A techni-
kai dolgozók közül a nyugdíj-
ba vonuló Végvári Máriát és a 
45 éve kellékesi, színpadmes-
teri munkát végző Várszegi Ot-
tót köszöntötték. Örökös tag 
címmel tüntették ki Herceg 
Zsolt színművészt, aki 1972 
óta játszik a Szegedi Nemzeti 
Színházban. 

A polgármester zárszavá-
ban úgy fogalmazott: a város 
sohasem fogja cserben hagy-
ni teátrumát, mert Szegeden 
sok a színházszerető és -értő 
polgár. Bár mindig akadnak 
olyanok, akik megpróbálják 
megkeseríteni a társulat éle-
tét, a szegedi az ország egyik 
legkiemelkedőbb színháza, 
amely jó úton halad. 

H. Zs. 

Nóvák István vállalja a fehér házat 

Szentesinek vall ja magát 
G y e r m e k k o r a Szen-

teséről gyakran álmodik 
N ó v á k Is tván , Szeged 
város főépítésze. Mindig 
szentesinek vallotta ma-
gát, beszédében most is 
őrzi azt a tipikus zárt e 
hangot. Vál la l ja a Kos-
suth térre tervezett fe-
h é r h á z a t is, a m e l y r ő l 
máig megoszlanak a vé-
lemények. 

- Több rokona él a Kur-
ca-parti településen. Va-
jon Szeged város főépíté-
szeként szentesinek vall-
ja-e magát Nóvák István? 
- Bár Budapesten szület-

tem, szentesinek tartom ma-
gam. Itt lakik a rokonságom 
egy ré sze c s a l á d o s t u l ; az 
unokatestvérem, Szabó Zoli, 
akivel egész gyermekkorom-
ban szoros kapcsolatom volt. 
A szen tes i ségemet mindig 
vállaltam, sőt a beszédemben 
a zárt e hangok is erről árul-
kodnak. Az itt eltöltött évek-
nek megha tá rozó szerepük 
volt az életem alakulásában. 
G y e r m e k k o r o m Szen te sé t 
máig visszaálmodom. 

- Melyik városrészben 
nevelkedett? 
- A l e g j o b b r é s z e n , a 

Kisérben. A Farkas Antal ut-
cában vol t a n a g y m a m á m 
vendéglője, később pedig a 
Szemere Ber ta lan utcában 
laktunk. A Kisér legizgalma-
sabb területe a Pi t i -malom 
környéke volt, az ottani tava-
kon tanul tam meg korcso-
lyázni, és szánkóztunk is ott. 

Nóvák István szerint az a legsúlyosabb hiba, hogy tízemeletesek kerültek 
a főutcára. (Fotó: Karnok Csaba) 

- Mire emlékezik még 
szívesen? 
- Számomra nagyon fon-

tos volt a liget, az uszoda, a 
Tisza meg a Kurca. Bár az 
edzéseken meg kellett tenni 
a métereket, ám annak a vi-
lágnak volt fegyelmezőereje 
is. Ezek a gyermekkori em-
lékek szerintem beépülnek 
az emberbe. Ha visszajövök 
Szentesre, mindig lemegyek 
a ligetbe meg az uszodába, 
vagy sétálok egyet a főutcán. 
De azt a régi k ö r n y e z e t e t 
sajnos már nem látom ebben 
a városban. 

- Am megmaradt például 

a Petőfi utcai Péter Pál-
féle polgárház, amely 
múzeumként működik. 
- Ez ö r ö m s z á m o m r a , 

meg az is, hogy ilyen funk-
ciót kapott, mert a település 
egykori szellemiségét tükrö-
zi. Szentes amolyan dzsent-
riváros volt, amelyet jól jel-
lemeznek a kicsit túldimen-
zionált középületek. Gondo-
lok itt a v á r m e g y e h á z á r a 
vagy akár a huszárlaktanyá-
ra. De ezek még harmóniá-
ban voltak a várossal. 

- Ön tervezte a fehér 
háznak emlegetett főtéri 
épületet, amelyről me-

goszlanak a vélemények. 
Azt is vállalja, akárcsak a 
szentesiségét? 
- Én vállalom a házamat, 

mert léptékében illeszkedik 
a főtérhez. A hat emelet ott 
még e l fogadha tó , hiszen a 
környező középületek is ma-
gasak . Most meg in t ez az 
építészeti irányzat a divat, s 
a Kossuth téri épületet újab-
ban sokan nagyra értékelik a 
szakmán belül. Az 1960-as, 
70-es éveknek az iparosított 
é p í t é s z e t e , a m i n d e n á r o n 
m e n n y i s é g r e t ö r e k v é s , az 
emberi tapasztalatlanság vi-
szont kétségtelenül szerepet 

já tszot t abban , hogy gyer-
m e k k o r o m v á r o s a a l a p -
vetően megváltozott. 

- A mostani főutcát mi-
lyennek látja? 
- Az a baj, hogy a Kos-

suth utca tengelyébe épült az 
a szörnyű áruház. Kár, hogy 
polgárházak tűntek el a vá-
ros központjából. De a hat-
v a n a s - h e t v e n e s e s z -
tendőkben nem az i lyenek 
megmentése volt a cél, ha-
nem az számított dicsőség-
n e k , hogy á t é p í t e t t é k az 
egész területet. A legsúlyo-
s a b b h i b á n a k az t t a r t o m , 
hogy tízemeletes házak ke-
rültek oda, és ezt nem sem-
legesíti az előttük lévő üzlet-
sor sem. Ehhez a városren-
dezési tervhez nekem, hála 
Istennek, semmi közöm nem 
volt. De Hódmezővásárhe-
lyen még kritikusabb a hely-
zet, mert ott van az a tízeme-
le tes , ha t a lmas fa l , amely 
majdnem gátként zárja el a 
főutcát. 

- S a volt szentesi zsina-
góga vajon az ön ízlése 
szerint újult meg? 
- A m ű e m l é k e s e k nem 

nagyon szeretik, én meg azt 
m o n d o m : ö r ü l j ü n k , h o g y 
egyáltalán felújították. S ez 
könyvtárként jól használha-
tó épület, és a zsinagógára is 
emlékeztet. 

- Ha felkérnék, hogy ter-
vezzen valamilyen épüle-
tet Szentesen, elvállalná-
e? 
- Szívesen tenném. 

Balázsi I rén 


